
Al Por t de la Selva volen el mateix tracte que a El Bulli

Els alcaldes del Parc Natural del Cap de Creus veuen positiu el projecte

Dels par tits pol�tics, ICV i la CUP tenen dubtes

Salvem l'Empord� tem que cre� un precedent i vol par ticipaci� ciutadana

Una imatge del cuiner Ferran Adri� el dia del comiat

del restaurant El Bulli, al costat de Juli Soler, i de

cuiners de renom mundial que van assistir a l'acte.

Foto: JOAN SABATER.

El projecte d'El Bulli per fer un edif ici de prop de 4.000 metres

quadrats a cala Montjoi, a Roses, ha provocat reaccions

contraposades. D'entre els alcaldes dels municipis que estan dins

del Parc Natural del Cap de Creus, el del Por t de la Selva, Josep

Maria Cervera (CiU), �s potser el m�s cr�tic. No pas perqu� estigui

en contra del projecte, sin� perqu� mant� que si la llei es modif ica

per a Ferran Adri�, tamb� s'hauria d'estendre a la resta. ÒNo em

preocupa si s'han de canviar les lleis. Les lleis s�n modif icables.

Per� jo ho demanaria per a tots els casos. Si la llei es pot canviar

per a un...Ó, diu. L'alcalde recorda que s'han donat casos al seu

municipi de projectes que s'han aturat perqu� la llei del parc no ho permet i creu que si no es malmeten els valors

del parc s'haurien de permetre.

Cervera recalca, per�, que l'inter�s p�blic justif ica el canvi legislatiu i defensa que el nou edif ici, que �s gaireb�

tot soterrat, no tindr� un impacte al parc natural.

No deixar-ho perdreLa ref lexi� es contraposa amb l'opini� dels alcaldes dels municipis que formen par t del Parc

Natural del Cap de Creus, entre els quals el consens �s gaireb� un�nime. Coincideixen que �s un projecte

d'inter�s p�blic que l'Empord� i Catalunya no es poden deixar perdre L'alcaldessa de Roses, Montse Mindan

(CiU), assegura: ÒPer nosaltres �s un bon projecte. �s bo per a Roses i per a Catalunya. La f igura de Ferran Adri�

i d'El Bulli no ens la podem deixar perdre.Ó A m�s, recorda que el reconegut cuiner ha dit que donar� el projecte

al pa�s: ÒQui hi sur t guanyant �s Catalunya.Ó L'alcaldessa recalca que �s un Òprojecte gens invasiu, amb cap

impacte, integrat i molt adient precisament pel lloc on es trobaÓ.

En el mateix sentit, l'alcalde de Cadaqu�s, Joan Figueras (CiU), adver teix que amb aquest tema Òes pot fer

demag�giaÓ i recalca que aquest �s una Òcosa de pa�sÓ. ÒSi la Generalitat t� la possibilitat de fer-ho, res a dir.

Estic plenament segur que ses coses es faran ben fetesÓ, va afegir-hi, fent refer�ncia a la tramitaci� que caldr�

fer per salvar les normatives que ara no permeten fer el projecte enmig del Parc Natural del Cap de Creus.

Tamb� molt contundent l'alcalde de Vilaju�ga, Pere Trias (ERC), que diu: ÒS'ha de modif icar la llei per permetre

que un referent mundial es quedi aqu�. El meu supor t incondicional a una idea ober ta. Un referent mundial no s'ha

de deixar perdre.ÓCrear precedentLa por taveu de Salvem l'Empord�, Barbara Schmitt, diu que els genera dubtes

el lloc on es vol fer l'ampliaci�, dins del cap de Creus, i tamb� que aix� cre� un precedent. ÒT� una gran projecci�

internacional, per� el precedent que establir� l'excepcionalitat �s preocupantÓ, diu. Salvem l'Empord� creu que si

b� l'impacte visual no �s gaire gran, s� que ho ser� la construcci�. Per aix� demana un estudi d'impacte

ambiental. Schmitt hi afegeix que si per al govern el projecte t� tant d'inter�s p�blic, caldria fer un proc�s de

par ticipaci� ciutadana. Tamb� planteja els problemes que compor tar� d'acc�s per la carretera de cala Montjoi

una arribada massiva de visitants.



Dels par tits pol�tics, a ICV i la CUP s�n als que genera m�s dubtes. L'ecosocialista Marc Vidal assegura que el

projecte Ò�s interessant, per� el m�tode per fer-ho i en la ubicaci� que �s pot crear un precedent que preocupaÓ.

ÒSi no fos en un parc natural seria excelálent pel respecte que t� a l'entorn, per� caldria buscar una manera

�ptimaÓ, hi afegia. Des de la CUP, Hugo Elvira, en la mateixa l�nia, assegura: ÒFer una llei ad hoc per a aquest

senyor �s un greuge i crea un precedent que pot compor tar que en parcs naturals es facin modif icacions per a

cada persona.Ó

Juli Fern�ndez, del PSC, defensa el projecte perqu� �s Òintegrat al territoriÓ i perqu� �s Òun valor afegit a les

comarques gironinesÓ. ÒPosa l'Empord� i Catalunya al mapa gastron�mic del m�nÓ, diu. Tamb� Pere Vila, diputat

de CiU i alcalde de Llan��, parla d'un Òprojecte de pa�s engrescador que fa faltaÓ i hi d�na supor t.

Tamb� hi ha hagut qui no s'ha volgut pronunciar. La conselleria de Territori va dir ahir que no farien cap

comentari. L'alcalde de Pau, Josep Blanch, no en parla perqu� no t� prou elements per fer-ho. Amb els mateixos

arguments va evitar parlar el diputat d'ERC Roger Torrent.
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